

Автор(ы) и название статьи/ Author(s) and title of the article	Аннотация	Abstract	Ключевые слова	Key words
<p><b>Г.Н. Гапотченко</b>, канд. юрид. наук, доцент, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:gapot4enko@yandex.ua">gapot4enko@yandex.ua</a>)</p> <p>АКТУАЛЬНЫЕ ВОПРОСЫ ПРОКУРОРСКОГО НАДЗОРА ЗА ЗАКОННОСТЬЮ ВОЗБУЖДЕНИЯ УГОЛОВНОГО ДЕЛА ПО ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВУ ДОНЕЦКОЙ НАРОДНОЙ РЕСПУБЛИКИ</p> <p><b>Gapotchenko, G.N.</b> TOPICAL ISSUES OF PROSECUTOR'S SUPERVISION AT THE STAGE OF INITIATING A CRIMINAL CASE ON THE CRIMINAL PROCEDURAL LEGISLATION OF THE DONETSK PEOPLE'S REPUBLIC</p>	<p>В статье исследуются отдельные актуальные вопросы содержания и применения норм уголовно-процессуального законодательства Донецкой Народной Республики, регламентирующих прокурорский надзор в стадии возбуждения уголовного дела. Автором приводятся отдельные замечания, вносятся и обосновываются предложения в Уголовно-процессуальный кодекс Донецкой Народной Республики по усовершенствованию правового регулирования указанной деятельности.</p>	<p>The article examines certain topical issues of the content and application of the norms of the criminal procedure legislation of the Donetsk People's Republic, which regulate the prosecutor's supervision at the stage of initiating a criminal case. The author points out certain comments, makes and justifies proposals to the Criminal Procedure Code of the Donetsk People's Republic to improve the legal regulation of this activity.</p>	<p>уголовный процесс, прокурорский надзор, возбуждение уголовного дела, следователь, прокурор</p>	<p>criminal procedure, prosecutor's supervision, initiation of a criminal case, investigator, prosecutor</p>
<p><b>Р.Н. Горбатый</b>, канд. юрид. наук, доцент, Донбасская аграрная академия (г. Макеевка) (e-mail: <a href="mailto:lawyer2025@yandex.ru">lawyer2025@yandex.ru</a>)</p> <p>НЕКОТОРЫЕ ПУТИ УСОВЕРШЕНСТВОВАНИЯ НОРМАТИВНО-ПРАВОВОЙ БАЗЫ ДНР, УСТАНОВЛИВАЮЩЕЙ АДМИНИСТРАТИВНО – ПРАВОВУЮ ОТВЕТСТВЕННОСТЬ РАБОТНИКОВ СУДЕБНОЙ СИСТЕМЫ</p> <p><b>Gorbaty, R.N.</b> SOME WAYS TO IMPROVE THE REGULATORY FRAMEWORK OF THE</p>	<p>В статье рассмотрены некоторые пути усовершенствования нормативно-правовой базы Донецкой Народной Республики, устанавливающей административно-правовую ответственность работников судебной системы. Проведен анализ действующих законодательных актов, сделаны соответствующие выводы и предложено изменение в статью 16 Закона «О статусе судей».</p>	<p>Some ways of improvement of normatively-legal base of DPR, setting legal responsibility of workers of the judicial system administratively, are considered in the article. The analysis of operating legislative acts is conducted, corresponding conclusions are done and a change offers in the article 16 Law «On status of judges».</p>	<p>судья, статус судей, административная ответственность, административное право</p>	<p>judge, status of judges, administrative responsibility, administrative law</p>

<p>DPR, ESTABLISH ADMINISTRATIVE AND LEGAL RESPONSIBILITY OF THE JUDICIARY</p>				
<p><b>А.И. Григоренко</b>, аспирант, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:ania.grigorenko1992@yandex.ru">ania.grigorenko1992@yandex.ru</a>)</p> <p>ПОНЯТИЙНЫЕ И ТЕХНИКО-ЮРИДИЧЕСКИЕ ПРОБЛЕМЫ ЗАКОНОВ И ПОДЗАКОННЫХ НОРМАТИВНЫХ ПРАВОВЫХ АКТОВ В ПЕРИОД СТАНОВЛЕНИЯ ГОСУДАРСТВА НА ПРИМЕРЕ ДОНЕЦКОЙ НАРОДНОЙ РЕСПУБЛИКИ</p> <p><b>Grigorenko, A.I.</b> CONCEPTUAL AND TECHNICAL-LEGAL PROBLEMS OF LAWS AND BYLAWS DURING THE FORMATION OF THE STATE ON THE EXAMPLE OF THE DONETSK PEOPLE'S REPUBLIC</p>	<p>В статье предпринята попытка выявить проблемы понятийного и технико-юридического характера при издании нормативных правовых актов, в том числе подзаконных актов в период становления вновь образовавшегося государства на примере Донецкой Народной Республики с использованием сравнительного анализа с законодательством Российской Федерации в соответствии с утвержденным Указом Главы Донецкой Народной Республики курсом внешней политики, одним из главных направлений которого является гармонизация законодательства Донецкой Народной Республики с законодательством Российской Федерации.</p>	<p>The article attempts to identify the problems of conceptual and technical-legal nature with the publication of normative legal acts, including regulations during the formation of the newly formed state on the example of the Donetsk people's Republic using a comparative analysis with the legislation of the Russian Federation in accordance with the approved decree of the Head of the Donetsk people's Republic's foreign policy, one of the main directions of which is the harmonization of the legislation of the Donetsk national Republic with the legislation of the Russian Federation.</p>	<p>Нормативный правовой акт, закон, орган государственной власти, исполнительная власть, законодательный орган власти, правотворчество, правоприменение</p>	<p>Normative legal act, law, public authority, Executive power</p>
<p><b>А.Н. Гридин</b>, канд. истор. наук, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:gridin_pol@mail.ru">gridin_pol@mail.ru</a>)</p> <p>ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ СОВЕТА БЕЗОПАСНОСТИ ООН В ОТНОШЕНИИ ДОНБАССА</p> <p><b>Gridin, A.A.</b> ACTIVITIES OF THE UN SECURITY</p>	<p>В данной статье рассмотрены проблемы деятельности Совета Безопасности ООН по отношению к Донецкой Народной Республике и Луганской Народной Республике. Были проанализированы ключевые события на территории ДНР и ЛНР в условиях военного времени.</p>	<p>This article is an attempt to consider the problems of the Security Council in relation to the Donetsk People's Republic and the Luhansk People's Republic. The key events in the territory of the DPR and LPR in wartime conditions were analyzed.</p> <p>The main focus is on the inaction of the UN Security</p>	<p>Совет Безопасности ООН, ДНР, политика двойных стандартов, Минские соглашения, Украина</p>	<p>UN Security Council, DPR, double standards policy, Minsk agreements, Ukraine</p>

COUNCIL REGARDING DONBASS	Основное внимание акцентируется на бездействии Совета Безопасности ООН и политике двойных стандартов по отношению к самопровозглашенным непризнанным республикам.	Council and the policy of double standards in relation to the self-proclaimed republics.		
<p><b>В.В. Загородний</b>, преподаватель, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:valeryzagorodniy@gmail.com">valeryzagorodniy@gmail.com</a>)</p> <p><b>Н.Ю. Аршинникова</b>, студент, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:n.o.rostova@gmail.com">n.o.rostova@gmail.com</a>)</p> <p><b>А.А. Комаренко</b>, студент, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:komarenkoanastasiya@gmail.com">komarenkoanastasiya@gmail.com</a>)</p> <p>СОЗДАНИЕ ОРГАНИЗАЦИИ ОБЪЕДИНЕННЫХ НАЦИЙ, КАК НОВЫЙ ЭТАП РАЗВИТИЯ МЕЖДУНАРОДНОГО ПРАВА В ПОСЛЕВОЕННОМ МИРЕ</p> <p><b>Zagorodniy, V.V., Arshinnikova, N.Yu., Komarenko, A.A.</b></p> <p>THE CREATION OF THE UN AS THE DEVELOPMENT OF INTERNATIONAL LAW IN THE POST-WAR WORLD</p>	<p>В данной статье представлены анализ создания ООН, характеристика реорганизаций процессов внутри ООН на этапе послевоенного формирования мира, предложено два варианта модернизации ее работы на базе соблюдения принципов международного права.</p> <p>Также исследуется роль и значение Организации Объединенных Наций в развитии принципов и норм современного международного права путем его кодификации, через осуществление нормотворческой деятельности ООН и правоприменительной деятельности судебных учреждений ООН.</p>	<p>This article provides an analysis of the creation of the UN, as well as a description of the reorganization of processes within the UN of the post-war formation of the world, and suggests two options for modernizing its work on the basis of compliance with the principles of international law. It also examines the role and significance of the United Nations in the development of the principles and norms of modern international law through its codification, as well as through the implementation of UN normative activities and law enforcement activities of the UN judicial institutions</p>	<p>Организация Объединенных Наций, Международное сотрудничество государств, антивоенная политика</p>	<p>United Nations, international cooperation of states, antiwar policy</p>
<p><b>В.В. Загородний</b>, аспирант, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:zagorodniyvalery@gmail.com">zagorodniyvalery@gmail.com</a>)</p> <p><b>А.А. Батьковская</b>, студент, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:batkovskayangelina@gmail.com">batkovskayangelina@gmail.com</a>)</p> <p>КОНСТИТУЦИОННО-ПРАВОВЫЕ</p>	<p>В настоящей статье рассматриваются вопросы организации и деятельности органов прокуратуры в зарубежных странах. Проведён исторический, конституционно-правовой анализ правового статуса</p>	<p>This article examines the organization and activities of prosecutors in foreign countries. Historical, constitutional and legal analysis of the legal status of the prosecutor's office in the countries of the Anglo-</p>	<p>прокуратура, конституционно-правовой статус, зарубежные страны, правовые системы, государственный надзор, конституционное право</p>	<p>prosecutor's office, constitutional and legal status, foreign countries, legal systems, state supervision, constitutional law</p>

<p>ОСНОВЫ ОРГАНИЗАЦИИ И ДЕЯТЕЛЬНОСТИ ПРОКУРАТУРЫ В ЗАРУБЕЖНЫХ СТРАНАХ</p> <p><b>Zagorodniy, V.V., Batkovskaya, A.A.</b> CONSTITUTIONAL AND LEGAL FRAMEWORK FOR THE ORGANIZATION AND ACTIVITIES OF THE PROSECUTION IN FOREIGN COUNTRIE</p>	<p>прокуратуры в странах англо-американской и романо-германской правовых семей. Исследована обусловленность отнесения прокуратуры к определённой ветви власти функциональной направленностью её деятельности.</p>	<p>American and Romano-Germanic legal families. The article studies the conditionality of the attribution of the prosecutor's office to a certain branch of power by the functional orientation of its activities.</p>		
<p><b>П.А. Заремба</b>, докт. экон. наук, профессор, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:pavelz09@gmail.com">pavelz09@gmail.com</a>), <b>С.И. Охременко</b>, канд. техн. наук, доцент, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:sveta_okhremenko@mail.ru">sveta_okhremenko@mail.ru</a>)</p> <p>МЕНЕДЖМЕНТ КАЧЕСТВА ЮРИДИЧЕСКИХ УСЛУГ</p> <p><b>Zaremba, P.A., Okhremenko, S.I.</b> LEGAL SERVICE QUALITY MANAGEMENT</p>	<p>В статье рассматриваются вопросы значения качества юридических услуг в современных экономических условиях, а также возможности использования концепции всеобщего менеджмента качества TQM в практике деятельности юридических компаний с целью формирования их конкурентоспособности путем непрерывного повышения качества всех внутренних процессов.</p>	<p>The article discusses the importance of the quality of legal services in modern economic conditions, as well as the possibility of using the concept of total quality management TQM in the practice of law firms in order to form their competitiveness by continuously improving the quality of all internal processes.</p>	<p>менеджмент качества, юридическая услуга, юридическая фирма, система управления качеством, конкурентные преимущества</p>	<p>quality management, legal service, law firm, quality management system, competitive advantages</p>
<p><b>Э.Д. Коваленко</b>, канд. юрид. наук, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:eduard.pakhomov.69@mail.ru">eduard.pakhomov.69@mail.ru</a>)</p> <p>ПРОЦЕССУАЛЬНЫЕ ОСОБЕННОСТИ И ПРАВОВЫЕ ОСНОВАНИЯ ПРИМЕНЕНИЯ МЕР ПРЕСЕЧЕНИЯ В УГОЛОВНОМ СУДОПРОИЗВОДСТВЕ</p> <p><b>Kovalenko, E.D.</b> PROCEDURAL FEATURES AND LEGAL GROUNDS FOR APPLYING</p>	<p>Статья является продолжением научных исследований над разрешением проблем, раскрывающих регламентацию применения мер пресечения в уголовном судопроизводстве. Содержащийся в ранее опубликованных научных статьях «к вопросу оснований и условий принуждения в уголовном</p>	<p>The article is a continuation of scientific research on solving problems that reveal the regulation of the use of preventive measures in criminal proceedings. The range of studies concerning the institution of procedural coercion contained in previously published scientific articles «on the grounds and conditions of coercion in criminal proceedings» and «on</p>	<p>меры пресечения, основание, применение, избрание, решение, процессуальное принуждение</p>	<p>preventive measures, grounds, application, election, decision, procedural coercion</p>

<p>PREVENTIVE MEASURES IN CRIMINAL PROCEEDINGS</p>	<p>судопроизводстве», «о проблемах эффективности применения мер процессуального принуждения в уголовном судопроизводстве» диапазон исследований, затрагивающих институт процессуального принуждения, оставил много неразрешённых и дискуссионных вопросов. На обоснованных выводах строятся предложения по совершенствованию уголовно-процессуальной деятельности в сфере процессуального принуждения.</p>	<p>the problems of the effectiveness of the application of measures of procedural coercion in criminal proceedings» has left many unresolved and debatable issues. Based on the reasoned conclusions, proposals are made to improve the criminal procedure activity in the field of procedural coercion.</p>		
<p><b>Н.С. Мироненко</b>, аспирант, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:nikita_mironenko@mail.ru">nikita_mironenko@mail.ru</a>)</p> <p>СВОЙСТВА ЛИЧНОСТИ ПРЕСТУПНИКОВ, СОВЕРШИВШИХ УМЫШЛЕННЫЕ УБИЙСТВА</p> <p><b>Mironenko, N.S.</b> PERSONAL PROPERTIES OF CRIMINALS WHO COMMIT MENTAL MURDER</p>	<p>В статье анализируются морально-психологические свойства и качества личности преступников, совершивших умышленные убийства. Акцентируется внимание на том, что большинство убийц, совершивших умышленное убийство при отягчающих обстоятельствах, относятся к категории, которая в психологии называется экстернализм, они более агрессивны в межличностных отношениях и реже достигают успехов в профессиональной деятельности.</p>	<p>The article analyzes the moral and psychological properties and personality traits of criminals who have committed premeditated murders. Attention is focused on the fact that the majority of murderers who have committed premeditated murder under aggravated circumstances belong to the category that is called externalism in psychology, they are more aggressive in interpersonal relationships and less often achieve success in professional activities.</p>	<p>умышленное убийство, личность преступника, морально-психологические свойства</p>	<p>premeditated murder, personality of the offender, moral and psychological properties</p>
<p><b>С.Ю. Мироненко</b>, канд. юрид. наук, доцент, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:mironenko-2009@mail.ru">mironenko-2009@mail.ru</a>)</p>	<p>В статье анализируются особенности соотношения понятий предмета и объекта преступления в уголовном праве Донецкой Народной</p>	<p>The article analyzes the features of the relationship between the concepts of subject and object of crime in the criminal law of the</p>	<p>объект преступления, предмет преступления, факультативный признак, общественные отношения, уголовно-правовая</p>	<p>object of a crime, object of a crime, optional feature, public relations, criminal law protection</p>

<p>ПРЕДМЕТ КАК ФАКУЛЬТАТИВНЫЙ ПРИЗНАК ОБЪЕКТА ПРЕСТУПЛЕНИЯ</p> <p><b>Mironenko, S.Yu.</b> SUBJECT AS AN OPTIONAL SYMPTOM OF THE OBJECT OF THE CRIME</p>	<p>Республики. Акцентируется внимание на том, что предмет преступления является факультативным признаком объекта преступления. При этом объект преступления, кроме предмета преступления, имеет и другие признаки. Объект и предмет преступления взаимосвязаны тем, что предмет преступления указывает на соответствующий предмет общественных отношений, охраняемых уголовным законом, а иногда – с ним совпадает.</p>	<p>Donetsk People's Republic. Attention is focused on the fact that the subject of the crime is an optional feature of the object of the crime. In this case, the object of the crime, in addition to the object of the crime, has other signs. The object and the subject of the crime are interrelated in that the subject of the crime indicates the corresponding subject of social relations protected by the criminal law, and sometimes coincides with it.</p>	<p>охрана.</p>	
<p><b>А.А. Поправко</b>, старший преподаватель, аспирант, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:popravkoalex@mail.ru">popravkoalex@mail.ru</a>)</p> <p>ПОЛИТИКО-ПРАВОВЫЕ ДЕФИНИЦИИ ГОСУДАРСТВ ПЕРЕХОДНОГО ТИПА И ИХ ОСНОВНЫЕ ИНТЕРПРЕТАЦИИ</p> <p><b>Popravko, A.A.</b> POLITICAL AND LEGAL DEFINITIONS OF THE TRANSITION STATES AND THEIR BASIC INTERPRETATIONS</p>	<p>В данной статье исследуются актуальные вопросы международного права, связанные с непризнанными и частично признанными государствами, число которых неуклонно растёт в современном мире. Эти государства, возникшие как результат геополитических разломов, распада военно-политических союзов и блоков, вызывают теоретический и практический интерес у государственных деятелей, политиков, философов, экономистов, социологов, юристов.</p>	<p>This article examines topical issues of international law related to unrecognized and partially recognized states, the number of which is growing steadily in the modern rapidly changing geopolitical world. These states, which have arisen as a result of geopolitical faults in military-political alliances and blocs, arouse theoretical and practical interest among statesmen, politicians, philosophers, economists, sociologists and lawyers.</p>	<p>непризнанные государства, частично признанные государства, квазигосударства, международное право, правосубъектность, легитимность</p>	<p>unrecognized states, partially recognized states, quasi-states, international law, legal personality, legitimacy</p>
<p><b>А.А. Савченко</b>, канд. юрид. наук, доцент, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:KYP-IK@mail.ru">KYP-IK@mail.ru</a>)</p>	<p>В статье рассмотрены актуальные вопросы относительно способов совершения налоговых</p>	<p>The article discusses current issues regarding the methods of committing tax crimes, defines the concept of a</p>	<p>способы совершения налоговых преступлений, бюджет государства, уголовное и налоговое</p>	<p>methods of committing tax crimes, state budget, criminal and tax legislation, taxes and</p>

<p><b>А.А. Штокалова</b>, аспирант, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: alex_shoker@mail.ru)</p> <p><b>А.А. Батьковская</b>, студент, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:batkovskayangalina@gmail.com">batkovskayangalina@gmail.com</a>)</p> <p>КРИМИНАЛИСТИЧЕСКАЯ ХАРАКТЕРИСТИКА ПРЕСТУПЛЕНИЙ В СФЕРЕ НАЛОГООБЛОЖЕНИЯ</p> <p><b>Savchenko, A.A., Shtokalova, A.A., Batkovskaya A.A.</b></p> <p>CRIMINALISTIC CHARACTERISTICS OF CRIMES IN THE SPHERE OF TAXATION</p>	<p>преступлений, определено понятие способов уклонения от уплаты налогов и сборов. Также в работе рассмотрена классификация способов совершения преступлений в сфере налогообложения и выявлены их характерные особенности и признаки. Ко всему прочему, в настоящей статье проанализировано действующее уголовное и налоговое законодательство, а также выявлены основные тенденции развития и совершенствования способов совершения преступлений в налоговой сфере. Сделаны выводы об основных и наиболее распространенных способах совершения налоговых преступлений в современных условиях.</p>	<p>method of evasion of taxes and fees. Also, the paper considers the classification of methods of committing crimes in the field of taxation and identifies their characteristic features and signs. The article also analyzes the current criminal and tax legislation and identifies the main trends in the development and improvement of methods for committing crimes in the tax sphere. Conclusions are drawn about the main and most common ways of committing tax crimes in modern conditions.</p>	<p>законодательство, налоги и сборы, организация-налогоплательщик, уклонение от уплаты, контрагент</p>	<p>fees, taxpayer organization, tax evasion, counterparty</p>
<p><b>М.В. Самофалова</b>, аспирант, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:marinaF_mpf@mail.ru">marinaF_mpf@mail.ru</a>)</p> <p>К ВОПРОСУ О СТАТУСЕ И ПОЛНОМОЧИЯХ ОМБУДСМЕНА В ДОНЕЦКОЙ НАРОДНОЙ РЕСПУБЛИКЕ</p> <p><b>Samofalova, M.V.</b></p> <p>THE STATUS AND POWERS OF OMBUDSMAN IN DONETSK PEOPLE'S REPUBLIC</p>	<p>В статье кратко раскрыто понятие уполномоченного по правам человека, раскрываются особенности полномочий омбудсмена Донецкой Народной Республики, характеризуются его основные права и обязанности. Кроме того, дана информация о возможностях взаимодействия уполномоченного по правам человека с органами власти, органами местного самоуправления.</p>	<p>This article briefly discloses the term of human-rights ombudsman, reveals the characteristics of the Donetsk People's Republic ombudsman's powers, characterizes his main rights and obligations. Also it gives information on cooperation possibility of the ombudsman and authorities and local government</p>	<p>Уполномоченный по правам человека, омбудсмен, полномочия, права и свободы, контрольно-надзорная функция</p>	<p>human-rights ombudsman, ombudsman, powers, rights and obligations, supervision</p>
<p><b>Ю.А. Сидоренко</b>, преподаватель,</p>	<p>В данной статье описаны</p>	<p>Results undertaken a study,</p>	<p>наркотические средства,</p>	<p>narcotic facilities,</p>

<p>Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (<a href="mailto:yuriy.sidorenko.1980@mail.ru">yuriy.sidorenko.1980@mail.ru</a>)</p> <p>ПРОТИВОДЕЙСТВИЕ ВОВЛЕЧЕНИЮ В СФЕРУ НЕЗАКОННОГО ОБОРОТА НАРКОТИКОВ</p> <p><b>Sidorenko, Y.A.</b> COUNTERACTION TO INVOLVEMENT IN DRUG TRAFFICKING</p>	<p>результаты проведенного исследования, в ходе которого изучены особенности ответственности за вовлечение в сферу незаконного оборота наркотиков лиц, ранее не употреблявших наркотических средств, психотропных веществ или их аналогов. Определены причины совершения указанных преступлений и условия, способствующие этому. На основании материалов изученных уголовных дел вышеуказанной квалификации приведена криминологическая характеристика лица, совершающего данное преступление.</p> <p>Установлено, что уголовная ответственность за совершение вышеуказанных преступных действий занимает ведущее место в сравнении с административной.</p> <p>Привлечение к уголовной ответственности лица, задержанного за сбыт наркотиков, за факт вовлечения несовершеннолетних методом склонения к потреблению наркотических средств, психотропных веществ либо их аналогов оказывает</p>	<p>during that the features of responsibility are studied for engaging in the sphere of illegal turn of drugs of persons, before not using narcotic facilities, psychotropic substances or their analogues, are described in this article. Reasons are certain to the feasant of the indicated crimes and terms assisting it. On the basis of materials of the studied criminal cases of foregoing qualification, criminology description over of person accomplishing this crime is brought.</p> <p>It is set that criminal responsibility for the feasant of foregoing criminal acts occupies a leading place, by comparison to administrative.</p> <p>Bringing in to criminal responsibility of the person detained for the sale of drugs, for the fact of involving minor the method of predisposing to the consumption of narcotic facilities, psychotropic substances, or their analogues has influence on the guard of life resident next door, the same minor. Possibility of the use of legal motive of foregoing subjects of criminal legal relationships is also given to treatment, with the purpose of further rehabilitation.</p>	<p>психотропные вещества, уголовная ответственность, склонение к употреблению, несовершеннолетние</p>	<p>psychotropic substances, criminal responsibility, predisposing to the use, minor</p>
---	--	---	---	---



	<p>влияние на подсознание, проживающих по соседству, таких же несовершеннолетних. Также предоставляется возможность использования правового побуждения вышеуказанных субъектов уголовных правоотношений к лечению с целью дальнейшей реабилитации.</p> <p>Также в статье обращено внимание на недостаточно эффективную работу правоохранительных органов в этом направлении и на возникшие в связи с этим проблемы. Предлагается активизировать деятельность органов полиции, направленную на противодействие совершению преступлений, связанных со склонением к потреблению наркотических средств, психотропных веществ или их аналогов.</p>	<p>Also in the article paid attention to effective not enough work of law enforcement authorities in this direction, and on arising up in this connection problems. It is suggested to activate the activity of organs of police, sent to counteraction to committing crime, related to predisposing to the consumption of narcotic facilities, psychotropic substances or their analogues.</p>		
<p><b>Я.Л. Хуснутдинова</b>, аспирант, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:21linasovna@gmail.com">21linasovna@gmail.com</a>)</p> <p>АКТУАЛЬНЫЕ ПРОБЛЕМЫ ПРАВОВОГО РЕГУЛИРОВАНИЯ НАСЛЕДОВАНИЯ В РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ</p> <p><b>Khusnutdinova, Y.L.</b> TOPICAL PROBLEMS OF LEGAL REGULATION INHERITANCE IN</p>	<p>В данной статье рассмотрены некоторые актуальные проблемы правового регулирования наследственных правоотношений, а также предложены возможные пути их решения посредством внесения в законодательство Российской Федерации дополнений или корректировки существующих в</p>	<p>This article discusses some topical problems of legal regulation of hereditary legal relations, and also suggests possible ways to solve them by making additions to the legislation of the Russian Federation or adjusting the provisions existing in the Civil Code.</p>	<p>наследство, наследование, наследодатель, наследственные правоотношения.</p>	<p>inheritance, inheritance, testator, hereditary legal relationship</p>

<p>RUSSIAN FEDERATION</p>	<p>Гражданском кодексе положений.</p>			
<p><b>С.В. Ястребов</b>, старший преподаватель, аспирант, Донбасская юридическая академия (г. Донецк) (e-mail: <a href="mailto:yastreb_ml@mail.ru">yastreb_ml@mail.ru</a>)</p> <p>СУБЪЕКТЫ И ОБЪЕКТЫ ПРОКУРОРСКОГО НАДЗОРА ЗА АДМИНИСТРАТИВНОЙ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬЮ МВД</p> <p><b>Yastrebov, S.V.</b> SUBJECTS AND OBJECTS OF PROSECUTOR'S SUPERVISION OVER THE ADMINISTRATIVE ACTIVITIES OF THE MIA</p>	<p>В статье определяется предмет, объект и субъекты надзора прокуратуры за деятельностью органов внутренних дел Донецкой Народной Республики. Обозначено и проведено сравнение основных его составных в процессе осуществления надзора прокуратуры за деятельностью органов внутренних дел Донецкой Народной Республики.</p>	<p>The article defines the subject, object and subjects of supervision of the prosecutor's office over the activities of the internal affairs bodies of the Donetsk People's Republic.</p> <p>The article identifies and compares its main components in the process of supervision of the prosecutor's office over the activities of the internal affairs bodies of the Donetsk People's Republic.</p>	<p>правовые нормы, надзор прокуратуры, организация надзора прокуратуры, надзорная деятельность, контрольная деятельность, объект надзора, субъект надзора, предмет надзора</p>	<p>legal norms, supervision of the prosecutor's office, organization of supervision of the prosecutor's office, supervisory activity, control activity, object of supervision, subject of supervision, subject of supervision</p>